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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity  

Zápis ze zasedání ze dne 21. března 2023 

  

Přítomni  

Členové AS LF: 29 členů dle prezenční listiny (příloha č. 1) 

Zvaní hosté: děkan Martin Repko, proděkanky Jana Fialová, Lydie Izakovičová Hollá, Kateřina 

Kaňková, Andrea Pokorná, proděkani Zdeněk Kala, Tomáš Kašpárek, Lubomír Křivan, Petr 

Štourač, tajemník Michal Sellner  

Omluveni: Pavlína Černochová, Anna Zlámalová, Petr Dobšák, Leoš Křen 

Program zasedání:   

1. Zahájení a schválení programu 

2. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2022 

3. Rozpočet LF MU na rok 2023 

4. Zpráva děkana 

5. Různé 

 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné a konstatoval usnášeníschopnost AS LF. Prezenční listina je 

přílohou tohoto zápisu.   

Pořízením zápisu byla pověřena Mgr. Eliška Vladíková.  

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat.  

2. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2022 

Děkan LF se ekonomicky i přes různé nepříznivé jevy dařilo velmi dobře.  

Tajemník V loňském roce výnosy fakulty dosáhly cca 1,3 miliardy korun, což je cca 17% nárůst. 

Odpovídaly tomu i růsty nákladů. Největší nárust byl mzdových nákladů. V loňském 

roce jsme dosáhli hospodářského výsledku 24,9 mil. Kč. Tento výsledek se rozděluje: 

10 % jde do Centrálního fond odměn MU, 10 % jde do rezervního fondu, zbytek na 

tvorbu fondů na nákup neinvestičního vybavení. 

Rozdělení prostředků MU nám přineslo 100 mil. Kč. Projekty AZV, TaČR a GAČR nám 

přinesly rekordní částku. Za elektrickou energii jsme zaplatili více než dvojnásobek, 

co předchozí roky. U tepla nebyl nárust tak výrazný. Průměrná mzda akademických 

pracovníků byla 64 600. Zvýšil se počet studentů i akademických pracovníků.  

Děkan Ekonomika LF MU je zdravá, zisky se snažíme poslat zpět do vědy a výzkumu, ev. 

vzdělávání. 

Předseda EK Předkládaný materiál ekonomická komise prošla, na žádné problémy jsme nenarazili. 

Negativní vlivy jsou externího charakteru. Vyzývám všechny, aby se snažili rozumně 

šetřit energiemi. Předložený materiál přijímá EK bez výhrad. 

Do diskuze příspěvků nebylo. 
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Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2022 
Počet přítomných členů před hlasováním: 29 
Pro:   29 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 
Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje zprávu o hospodaření Lékařské fakulty Masarykovy 
univerzity za rok 2022 v předloženém znění. 

 

3. Rozpočet LF MU na rok 2023 

Děkan  Na tento rok plánujeme obdobný scénář, jaký byl v roce minulém. Věřím, že jsme 

schopni eliminovat negativní vlivy, které přicházejí v rámci energetické krize a inflace.  

Tajemník MŠ letos přidělilo o 2,313 miliardy více a to následovně: 1 mld. na programové 

financování a 1,3 mld. Kč na provoz VŠ. K tomu přiděluje MŠ ještě peníze na vědu a 

výzkum. MU taky změnila drobně pravidla. Tato změna je pro LF MU pozitivní, protože 

máme hodně studentů a vysoký koeficient ekonomické náročnosti. Celkový přínos je 

pro fakultu vyšší než v loňském roce.  Na DKRVO jsme získali o 5 mil. více než loni. 

Odvod do centralizovaných zdrojů 2023 – kromě klasických odvodů rektorát vybírá i 

další odvod: tzv. dodatečný investiční fond (DIF). Došlo k navýšení normativních 

prostředků. Na základě těchto informací jsme schopni postavit neztrátový rozpočet na 

rok 2023.  

Následovně pan tajemník představil přítomným detailně navrhovaný rozpočet na rok 

2023. 

Předseda EK Čísla rostou, otázka je, jaká bude hodnota peněz. EK doporučuje rozpočet přijmout.  

Diskuze: 

Gál  Když dostáváme jako přednostové rozpočtovou tabulku, kde jsou primárně mzdové 

náklady – dá se říct, že jde průměrně o 10 % více prostředků? 

Tajemník Ano, dá se to tak shrnout. Přestože rostou energie, peníze na pracoviště by neměly 

klesnout.  

Gál  Je možné nějak zasáhnout do rozpočtu z pohledu pracoviště? 

Tajemník Ano, můžete např. zvýšit počet odučených studentohodin. 

Děkan  My jsme nerozlišovali kliniky a prekliniky, čeká nás ještě systemizace, která na LF musí 

ještě proběhnout. Musíme ještě počítat se zvýšením nákladů na postgraduální 

studenty, tam bude muset fakulta nainvestovat také nějaké prostředky. 

Kašpárek Zatím se počítá, že k 1. 1. 2024 bude schválena novela zákona o VŠ, kde se počítá 

s nárůstem příjmu doktorských studentů. Schválně říkám příjmu, protože se zřejmě 

podařilo definovat, že má jít o celkový příjem, nikoliv o samotné stipendium. Příjem 

studenta by měl být 1,2násobek minimální mzdy. Kdyby šlo o stipendium, jednalo by 

se o veliký zásah do financí fakulty, jelikož se nepočítá s nějakými zdroji navíc.  
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Brázdil  V minulosti proběhlo rozhodnutí rektora o zvýšení stipendií doktorandům – to tedy 

zatím neplatí?  

Kašpárek To bude platit od září, ale to je zvýšení z 12 000 Kč na 15 000 Kč. 

Děkan  LF to platí z vlastních zdrojů. 

Juřica  Je jednotný postoj v rámci MU ohledně paragrafového znění zákona o VŠ?  

Kašpárek Spíše zde jednotný postoj není, na fakultách MU se postoj liší.  

Děkan  Fakulty, které mají hodně studentů, jsou spíše stejného názoru jako my, a sice že má 

jít o celkový příjem. 

Dalších příspěvků do diskuze nebylo. 

Schválení data zasedání pro volbu kandidáta na funkci děkana  
Počet přítomných členů před hlasováním: 29 
Pro:   29 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 
Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 
111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 
ve znění pozdějších předpisů, schvaluje rozpočet Lékařské fakulty Masarykovy univerzity na rok 2023 
v předloženém znění. 

4. Zpráva děkana  

Děkan Proběhla vědecká rada. Chtěl bych poděkovat studentů za realizaci Plesu studentů LF 

MU. Proběhla také celouniverzitní akce MjUNI.  

Proběhlo setkání s řediteli FN, kteří se snaží o stabilizaci finanční situace.  

Od 1.3. máme nového přednostu Biofyzikálního ústavu, doc. Bernarda. 

Na Vědecké radě ČLK se projednávalo zejména specializační vzdělávání.  

V návaznosti na veřejnou debatu o platech akademických pracovníků Asociace 

děkanů lékařských fakult reaguje prohlášením, v kterém konstatuje, že vysoké 

školství se potýká se systémovým problémem podfinancování a že změny v 

rozdělování prostředků činěné na základě nátlakových akcí mohou vést k další 

destabilizaci.  

V kontextu kauzy děkana Národohospodářské fakulty VŠE vyvstávají obavy, aby se 

neoslabila autonomie jednotlivých VŠ jako je vidět např. na Slovensku, kde univerzity 

ztratily částečně svoji autonomii. 

Na závěr děkan informoval AS o tom, že se bude ucházet o další funkční období na 

post děkana.   

 

5. Různé 

 Příští zasedání AS je plánované na 25. 4. 2023. 
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Přílohy:  1) Prezenční listina  

2) Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2022 

3) Rozpočet LF MU na rok 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 21. března 2023 

předseda AS LF MU 

 


